

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-99-00-01]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, April 23, 1999 at 1:30 p.m. in the Board and Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

A. Baudot
J. Crozier
J.-C. Jaubert
M. Macaulay
M. Renaud
S. Schoenfeld
S. Tweyman

J. Benson
A. Hopkins (Chair)
P. Karch
A. McGaughey
E. Roventa
C. Silva
D. Uritescu

F. Boudreau
M. Horn
C. Klein-Lataud
V. Monty
J. Savary
I. Smith
J. Van Huyen

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 23 avril 1999 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

1. Chair's Remarks

The meeting, chaired by A. Hopkins, began at 1:50 p.m.

A. Hopkins noted that a one page document pertaining to Curriculum Submissions was at the door for members to pick-up.

He also observed that a Special meeting of Council might be called for Friday, April 30, 1999 at 1:30 p.m. to consider the Academic Plan which was being finalized by PPC.

2. Minutes of the previous meetings

• March 12, 1999 – FC-98-99-74

The minutes were **approved**.
(Jaubert/Tweyman)

• March 26, 1999 – FC-98-99-75

The minutes were **approved**.
(Monty/Smith)

1. Remarques du président

La séance présidée par A. Hopkins commence à 13 h 50.

A. Hopkins note qu'un document d'une page contenant les soumissions de cours est disponible à la porte.

Il observe aussi qu'une séance spéciale du Conseil pourrait avoir lieu le vendredi 30 avril 1999 à 13 h 30 pour examiner le plan académique que le CDP finalise en ce moment.

2. Procès-verbal des séances précédentes

• 12 mars 1999 – FC-98-99-74

Le procès-verbal est **approuvé**.
(Jaubert/Tweyman)

• 26 mars 1999 – FC-98-99-75

Le procès-verbal est **approuvé**.
(Monty/Smith)

3. Matters arising from the minutes

With regards to the Computer Science proposal for a name change which was approved at the last meeting, J. Savary noted that Senate APPC has deferred its decision pending further clarification from him. He wished to know if the proposal would have to come back to Council.

In response to J. Savary's query, A. Hopkins noted that since the proposal had already been approved by Council, no further action would be required.

S. Schoenfeld observed that by querying about the status of the proposal, J. Savary was demonstrating his sense of responsibility and he wished Council put that on record.

4. Inquiries and Communications

M. Renaud reminded members of Council of the "Open House" scheduled for Saturday, May 8, 1999. She encouraged faculty members to participate in this activity aimed to recruit students for next Fall.

J. Crozier noted that as a result of inquiries following the TTC strike, a make-up exam schedule had been set up by the Registrar's Office on the Keele campus for April 29-30. However, since it seemed that instructors at Glendon were handling the matter on a case-by-case basis, Glendon would therefore not participate in the make-up exam schedule. He also reminded faculty to observe the deadline for grade submission, that is Thursday, May 6 for all courses where final exams were scheduled.

3. Questions dérivant du procès-verbal

En ce qui concerne le changement de nom du département d'informatique approuvé lors de la séance précédente, J. Savary note que le CDPU du sénat a renvoyé sa décision dans l'attente d'autres clarifications de sa part. Il se demande si la proposition devrait revenir devant le Conseil.

En réponse à la question de J. Savary, A. Hopkins note que ce n'est pas nécessaire de représenter la proposition au Conseil, puisqu'elle a déjà été approuvée.

S. Schoenfeld observe qu'en posant la question à propos de la proposition, J. Savary a montré son sens des responsabilités et il voudrait que le Conseil le souligne dans le procès verbal.

4. Communications et questions diverses

M. Renaud rappelle aux membres du Conseil la journée "Porte ouverte" prévue pour le samedi 8 mai 1999. Elle encourage les professeurs à participer à cette journée dont le but est de recruter des étudiants pour l'automne prochain.

J. Crozier note que, suite à la grève du TTC, le bureau du registraire a prévu un rattrapage des examens au campus Keele les 29 et 30 avril. Toutefois, il semble que les enseignants de Glendon ont réglé la question au cas par cas, et donc Glendon n'aura pas à participer à ce rattrapage. Il rappelle aussi aux professeurs qu'ils doivent respecter la date limite pour soumettre leurs notes, soit le jeudi 6 mai pour tous les cours qui avaient un examen final.

5. Reports from Standing Committees

(a) Curriculum Committee

♦ Curriculum Submissions

Submissions received from the following Departments were **approved**:

- Computer Science – FC-98-99-76
- ITEC – FC-98-99-77
- English – FC-98-99-78
- Political Science

(b) Nominations Committee

S. Tweyman presented, for information, the results of the elections as well as the membership on Standing Committees for 1999-2000 contained in document FC-98-99-79 and FC-98-99-80 respectively.

Nominations were received to fill the vacant seats on the Committees.

For the Petitions Committee, J. Benson and J.-C. Jaubert agreed to be nominated for the vacant seat.

For the Tenure and Promotion Committee, J. Gonda and C. Silva agreed to be nominated for the vacant seat.

5. Rapports des comités permanents

(a) Comité des programmes

♦ Soumissions de cours

Les soumissions reçues des départements suivants sont **approuvées** :

- Informatique – FC-98-99-76
- Technologie de l'information FC-98-99-77
- Anglais – FC-98-99-78
- Science Politique

(b) Comité des mises en candidature

S. Tweyman présente, pour information, les résultats des élections ainsi que la liste des membres élus aux comités permanents du Conseil pour 1999-2000, documents FC-98-99-79 et FC-98-99-80 respectivement.

Les mises en candidature sont acceptées pour combler les sièges vacants aux comités.

Pour le comité des pétitions, J. Benson et J.-C. Jaubert acceptent de se porter candidats pour le poste vacant.

Pour le comité de promotion et permanence, J. Gonda et C. Silva acceptent de se porter candidats pour le poste vacant.

There being no further nominations for the other Standing Committees, the nominations were closed.

The Chair noted that ballots would be mailed out next week to elect the member for the Petitions Committee. However, for the Tenure and Promotion Committee, since one of the candidates would also be running for the position of Chair of Council, the elections would be held in September 1999.

Nominations were received for the position of Chair of Faculty Council for 1999-2000. The candidates were: C. Branston, D. Clipsham, and J. Gonda.

There being no further nominations, the nominations were closed.

It was noted that ballots would be mailed out next week to elect the Chair of Council.

S. Tweyman presented the list of Glendon Senators (D. Clipsham, M. Feliciano, and E. Mahant - full-time faculty), and noted that there was still one vacant seat. A. Baudot was nominated and the latter agreed to stand.

Council was also informed that G. Ewen had been elected to serve as Senator (part-time faculty) for a one-year term, starting July 1, 1999.

Ne recevant plus d'autres candidatures, le président déclare close la période de mise en candidature.

Le président note que les bulletins de vote seront distribués la semaine suivante pour élire un membre pour le comité des pétitions. Toutefois, pour le comité de promotions et permanence, étant donné qu'un des candidats a aussi posé sa candidature pour la présidence du Conseil, ces élections se tiendront en septembre 1999.

Les candidatures de C. Branston, D. Clipsham et J. Gonda sont proposées pour le poste de président du Conseil.

Ne recevant plus d'autres candidatures, le président déclare close la période de mise en candidature.

On précise que les bulletins de vote pour élire le président du Conseil seront distribués la semaine prochaine

S. Tweyman présente la liste des sénateurs de Glendon (D. Clipsham, M. Feliciano et E. Mahant – professeurs à plein temps), et note qu'il y a encore un siège vacant. On propose A. Baudot et ce dernier accepte.

On informe aussi le Conseil que G. Ewen a été élu sénateur (professeur à temps partiel) pour une année, à partir du 1er juillet 1999.

(c) Policy and Planning Committee

A. Hopkins informed Council that PPC had finalized the Glendon Academic Plan 1999-2000 and that a Special meeting of Council would be called to consider the plan.

(c) Comité de direction et planification

A. Hopkins informe le Conseil que le CDP a finalisé le plan académique de Glendon pour 1999-2000 et qu'une séance spéciale du Conseil sera organisé pour examiner le plan.

6. Report from Special Committees**(a) Development Committee**

There was no report.

6. Rapport des comités spéciaux**(a) Comité de développement**

Il n'y a pas de rapport

(b) Search Committee for a New Principal

M. Horn reported that the Committee had counted the straw ballots and that it would be meeting on Tuesday, April 27, 1999 to deliberate on its final recommendation to the President.

(b) Comité de sélection pour un nouveau Principal

M. Horn rapporte que le comité a compté les votes blancs et qu'il se recontera le mardi 27 avril 1999 pour discuter de la recommandation finale à présenter à la présidente.

7. New Business

There was none.

7. Affaires nouvelles

Il n'y en a aucune.

8. Adjournment

The meeting adjourned at 2:45 p.m.

8. Levée de la séance

La séance est levée à 14 h 45.